
Posojilo za TEŠ6 še na ledu
Odložitev Seme dvoma so v pravnih oddelkih EIB zasejah
okoljevarstveniki in mali delničarji Premogovnika Velenje
Ljubljana - V Holdingu Slo-
venske elektrarne in Termoe-
lektrarni Šoštanj še čakajo na
pojasnila Evropske investicijske
banke, zakaj je odložila sprosti-
tev 440 milijonov evrov posoji-
la. Domnevnih razlogov je več.

BORUT TAVČAR

Generalni direktor HSE Blaž Koso-
rok je že pojasnil, da je preložitev
odločitve odbora direktorjev EIB
za sprostitev posojila presenečenje.
Ne nazadnje je TEŠ za projekt šeste-
ga bloka že uporabil 110 milijonov
evrov posojila iz EIB, poleg tega je
izpolnil zahtevne pogoje oziroma
pridobil rudi državno poroštvo za
posojilo. Košorok je še opozoril, da

bi ustavitev projekta, v katerega je
HSE vložil več kot 300 milijonov
evrov, potopila slovensko energe-
tiko z dvomilijardno škodo. Tudi
zato od EIB pričakujejo pojasnila.

Do takrat bodo vsi razlogi za pre-
stavitev odločanja neuradni in bolj
ali manj ugibanja. V krogih blizu
TEŠ se bojijo, da je dvome EIB pov-
zročila ravno zamenjava direktorja
TEŠ Simona Tota s Francem Ro-
scem. To naj bi namreč kazalo na
korupcijo v TEŠ. Na to pa so EIB s
pismom opozorili trije evropski po-
slanci in okoljevarstveniki.

Velik »nujen« interes pa je pravni
oddelek EIB pokazal tudi do pisma
nekdanjega predsednika državnega
zbora Gregorja Viranta ustavnemu
sodišču. Pravzaprav je to pismo od-
vetnika malih delničarjev Premo-

govnika Velenje Vladimirja Biliča,
ki je EIB poslal dopis že 1. februar-
ja. V njem je izrazil nezadovoljstvo
z obravnavo malih delničarjev
v družbi Premogovnik Velenje.
»Male delničarje se že dolga leta
izkorišča, saj že vseskozi opozarja-
jo na nepravilnosti pri poslovanju,
ves čas pa PV in HSE očitke neute-
meljeno zavračata. To je pokazala
tudi posebna revizija, s katero je
bilo ugotovljeno oškodovanje PV,«
pravi Bilič.

Za največjo sramoto v zgodovini
upravljanja gospodarskih družb Bi-
lič ocenjuje dogajanje 27. januarja,
ko so varnostniki brez razloga ali
povoda fizično odstranili delni-
čarje s skupščine - verjetno zato,
ker so ti delničarji na dnevni red
skupščine uvrstili tudi revizijo po-
slovanja pod pogoji, postavljenimi
za sprejem poroštva. Delničarji
namreč menijo, da poslovanje PV v
takšnih razmerah sploh ni mogoče
brez izgube.

»EIB je izrazil še posebno zanima-
nje za to, da je (takrat še) predsednik
DZ naše pismo poslal ustavnemu
sodišču zaradi presoje ustavnosti
zakona o poroštvu. Ustavna preso-
ja zakona je namreč potrebna, ker
zakon povzroča več protiustavnih
posledic za delničarje PV,« pravi
Bilič in dodaja, da bi ustavitev fi-
nanciranja TEŠ6 imela vsaj en po-
zitiven učinek. »EIB bi pokazala,
da je korporativno upravljanje, kot
ga razumejo v HSE in PV, povsem
nesprejemljivo za razviti, demokra-
tični in civiliziran svet,« meni Bilič.
Verjame, da je njegov dopis glavni
razlog za odlog odločitve EIB.

Preložitev odločitve odbora direktorjev EIB za sprostitev posojila za
TEŠ6 je presenečenje. Foto Leon Vidic
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